
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. april 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 625 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 625:  

”Vil ministeren kommentere Vejle Kommunes anvendelse af UV-teknologien og resul-

taterne heraf? Der henvises til case-beskrivelsen:  ́Tryghed for Vejle Kommunes bor-

gere med UV-desinfektion ́jf. SUU alm. del – bilag 256.?” 

 

Svar: 

Ministeriet har til besvarelse af spørgsmålet indhentet bidrag fra Statens Serum Insti-

tut, som jeg henholder mig til:  

 

”SSI har ikke været involveret i Vejle Kommunes overvejelser om brug af UV-lys som 

desinfektion og har derfor ikke detaljeret kendskab til de konkrete brugsområder, 

herunder hvorvidt og hvordan man vurderer og dokumenterer en eventuel antimi-

krobiel effekt.  

 

SSI har været i kontakt med Anne Dunker i Vejle Kommune, som oplyser, at man bl.a. 

som en del af et innovationsprojekt, har anvendt en UV-bænk fra firmaet UVCbyEF-

SEN til supplerende desinfektion efter rengøring af bl.a. iPhones samt et UV-tårn og 

et håndholdt UV-apparat til supplerende desinfektion efter rengøring af overflader. 

Kommunen har ikke foretaget vurdering eller dokumentation af den antimikrobielle 

effekt, og der foreligger endnu ikke en evaluering af brugen af UV-desinfektion i kom-

munen.” 
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